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Kate Sanderson: Forslaget bliver næppe vedtaget

Forslaget om at afskaffe retten til at fange storhval for lande, som ikke har fanget hvaler de seneste 
mange år, bliver næppe vedtaget i IWC i kommende uge. Det vurderer Kate Sanderson, som har 
været på mange af Den Internationale Hvalfangstkommissions årsmøder.

Synspunkterne i IWS’s medlemslande er så forskellige, at det er vanskeligt at enes om noget, siger 
hun til radioavisen.

Formanden for IWC, Christian Maquieira, vil på årsmødet, som afholdes i Mexico i næste uge, gøre 
et forsøg på at få medlemslandene til at enes om et forslag, der medfører, at hvalfangstlandene får 
en kvote, som er langt mindre en den, de fanger i dag. Lande, som ikke har hvalfangst, skal miste 
retten til at påbegynde hvalfangst de næste 10 år.

For Færøerne betyder det, at vi ikke får mulighed for at påbegynde fangst af storhvaler. Og det 
bliver ikke kun de næste 10 år, forventer Kate Sanderson, afdelingsleder i Landsstyreområdet for 
udenrigsanliggender.

Den danske udenrigsminister Lene Espersen har sagt, at hun vil stemme for forslaget, som fjerner 
retten til at fange storhval fra Færøerne, selv om både landsstyre, Lagting og færøske 
folketingsmedlemmer har forsøgt at få hende til at ændre stilling og stemme imod eller blankt.

Landsstyremanden for udenrigsanliggender, Jørgen Niclasen, har gjort det klart, at bliver forslaget 
vedtaget med hjælp fra danskerne, så bør vi overveje at træde ud af IWC.

Det er muligt, selv om vi ikke er selvstændig medlem, siger Kate Sanderson. 
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